

ANNEX C

No. 2138. PROTOCOL FOR THE PROHIBITION OF THE USE IN WAR OF ASPHYXIATING, POISONOUS OR OTHER GASES, AND OF BACTERIOLOGICAL METHODS OF WARFARE. SIGNED AT GENEVA, JUNE 17, 1925¹

ACCESSION

Notification effected by the Government of France to all signatory and acceding Powers on:

15 March 1983

DEMOCRATIC KAMPUCHEA

(With effect from 15 March 1983.)

With the following reservation:

[TRANSLATION — TRADUCTION]

... the Coalition Government of Democratic Kampuchea (GCKD) reserves the right to consider that the said Protocol has *ipso facto* ceased to be binding in regard to any enemy whose armed forces or whose allies no longer respect the prohibitions laid down in the Protocol.

Certified statement was registered at the request of France on 1 May 1987.

ANNEXE C

N° 2138. PROTOCOLE CONCERNANT LA PROHIBITION D'EMPLOI À LA GUERRE DE GAZ ASPHYXIANTS, TOXIQUES OU SIMILAIRES ET DE MOYENS BACTÉRIOLOGIQUES. SIGNÉ À GENÈVE, LE 17 JUIN 1925¹

ADHÉSION

Notification effectuée par le Gouvernement français à toutes les Puissances signataires ou adhérentes le :

15 mars 1983

KAMPUCHEA DÉMOCRATIQUE

(Avec effet au 15 mars 1983.)

Avec la réserve suivante :

« ... le Gouvernement de Coalition du Kampuchea Démocratique (GCKD) se réserve le droit de voir ledit Protocole cesser de plein droit d'être obligatoire à l'égard de tout ennemi dont les forces armées ou les alliés ne respecteraient plus les interdictions qui font l'objet de ce Protocole. »

La déclaration certifiée a été enregistrée à la demande de la France le 1^{er} mai 1987.

¹ League of Nations, *Treaty Series*, vol. XCIV, p. 65; for subsequent actions published in the League of Nations *Treaty Series*, see references in General Indexes Nos. 4 to 8, and for those published in the United Nations *Treaty Series*, see annex C in volumes 788, 825, 832, 1207, 1211 and 1318.

¹ Société des Nations, *Recueil des Traités*, vol. XCIV, p. 65; pour les faits ultérieurs publiés dans le *Recueil des Traités* de la Société des Nations, voir les références données dans les Index généraux n°s 4 à 8, et pour ceux publiés dans le *Recueil des Traités* des Nations Unies, voir l'annexe C des volumes 788, 825, 832, 1207, 1211 et 1318.